
   
 
Concept verslag COVM-Deelen 2 juni 2023  

 

1. Opening en mededelingen  
 
De gedeputeerde Witjes is verhinderd en wethouder De Pater neemt het voorzitterschap waar. 
Vanwege een aantal nieuwe aanwezigen volgt een voorstelronde. De heer Looman, omwonende, 
heeft zich afgemeld.  
 

2. Vaststellen agenda  
 
De voorgestelde concept agenda wordt vastgesteld.  
 

3. Vorig verslag + actiepunten  
 
Er zijn geen inhoudelijke of tekstuele opmerkingen op het verslag en wordt vastgesteld.  
 
De actiepunten 26.1 en 26.3 zijn intern Defensie uitgezet omdat deze inhoudelijk niet beantwoord 
kunnen worden door het Bureau Geluidhinder of door het Defensie Helikopter Commando (DHC). 
Deze actiepunten blijven staan. Commodore Schipmölder vraagt wat de vraag is achter de vraag; 
gaat het hier alleen over een statusoverzicht of gaat het erom om inzichtelijk te hebben wanneer 
de partijen hierover in gesprek moeten gaan. 
 
Volgens de heer Witberg komt dit alleen voort uit de vraag wat de stand van zaken is, omdat het 
een complexe situatie betreft. Mevrouw Nikkels vult aan dat er vanuit de provincie wel behoefte is 
om in dit proces meegenomen te worden in relatie tot de stikstofproblematiek binnen de provincie. 
In dat kader zijn de uitkomsten van de stikstofonderzoeken als onderdeel van de 
natuurvergunning relevant als onderdeel van de integrale stikstofproblematiek. Mevrouw Witberg 
is dan met name geïnteresseerd wanneer de uitkomsten gereed zijn. Lkol Helmhout geeft een 
korte toelichting over een presentatie die heeft plaatsgevonden. Als behoefte is aan een nadere 
toelichting over de onderzoeken dat kan dat verzorgd worden. De relatie met de vergunning ligt bij 
de vergunningverlener. Mevrouw Nikkels stelt voor om de diverse vragen over de verstoring van 
natuur te verzamelen en deze door te sturen aan Lkol Helmhout.  
Geconcludeerd wordt dat het Rijk (ic RVO) bevoegd gezag is.  
 
Actiepunt 26.2 is afgedaan.  
 
 
 

4. Ingekomen en uitgaande stukken  
 
Ingekomen zijn:  
-jaarrapportage geluidsbelasting Deelen 2022 
-rapportages geluidshinder van Q1, Q2, Q3 en Q4 2022 
-vliegbaanregistratie 2022 
 
Uitgaande stukken:  
-geen 
 
 
 
 
 



   
 

5. Rapportages  
 

Lkol. Helmhout geeft een toelichting op de rapportages geluidsbelasting en geluidshinder. Zoals 
ook bij de vliegbases De Kooij en Woensdrecht het geval is, is het aantal meldingen van 
geluidshinder laag. Melden kan telefonisch via een antwoordapparaat en via internet. Het systeem 
om via internet meldingen in te dienen is gedateerd en niet professioneel en zal vernieuwd gaan 
worden. Ook is steeds meer behoefte om meldingen ook te kunnen analyseren, daar is dan met 
name een nieuw systeem voor nodig met meer tools om bijvoorbeeld te weten waarom mensen 
melden. Uiteindelijk blijft het primaire doel om te rapporteren. Momenteel wordt deze software 
verfijnt en de verwachting is om dit in Q3 van 2024 gereed te hebben en in Q4 proef te draaien bij 
een vliegbasis. Deadline is januari 2025. Dit zal bekend gesteld worden met een campagne. Ook 
zal bij de diverse COVM’s een demosessie plaatsvinden. 
 
Ook zal na de zomerperiode een evaluatie plaats gaan vinden van alle COVM’s. Hierbij zal gekeken 
gaan worden naar de huidige taak van de COVM en waar behoefte aan is. De COVM Deelen zal 
hierbij betrokken worden.  
 
Lkol. Helmhout geeft aan dat het Bureau Geluidhinder van de luchtmacht steeds meer vragen 
krijgt over onderwerpen zoals stikstof. Onderwerpen waar nu nog geen expertise van is en veel 
tijd en effort kost om de vragen intern beantwoord te krijgen. Binnen de luchtmachtstaf gaat dit 
team uitgebreid worden zodat alle expertises aanwezig zijn. Dit wordt ook doorgevoerd binnen de 
defensiestaf in Den Haag.  
 
 

6. Informatie en ontwikkelingen MLT Deelen  
 
Commandant Schipmölder meldt dat een groot deel van de vliegbasis inmiddels is vrijgegeven van 
niet gesprongen explosieven. Tijdens de werkzaamheden zijn er minder vliegbewegingen geweest 
en is het vliegveld zelf een tijd gesloten geweest. Na het broedseizoen gaan de werkzaamheden 
weer verder.  
Het gebruik van MLT Deelen is ongewijzigd. Zo ook het overhevelen van vluchten van de vliegbasis 
Gilze-Rijen naar Deelen in verband met de zwaardere geluidsproblematiek in Gilze-Rijen.  
 
Mevrouw Nikkels geeft aan dat ze laatst een publicatie las over een ontheffing voor het gebruik 
van drones op MLT Deelen. Ze vraagt zich af of deze informatie ook wat proactiever gedeeld kan 
worden omdat bij de loketten van de gemeenten en provincie ook wel eens vragen hierover 
binnenkomen. Het zou goed zijn om meegenomen te worden bij deze communicatie in plaats van 
het lezen van publicaties in de Staatscourant.  
 
 
 

7. Rondvraag en afsluiting  
 
De heer Van Vulpen geeft aan dat op dinsdag 14 november het relatieconcert plaats vindt. Hij zal 
contact opnemen met de gemeenten om afspraken te maken over de communicatie van dit 
evenement.  
 
Secretaris merkt op dat het enige omwonende lid zich voor deze vergadering maar ook voor de 
vorige vergadering heeft afgemeld. Doorgaans heeft een COVM vanuit iedere gemeente ook een 
omwonende aan tafel zitten. Dit is afhankelijk van de dynamiek in de omgeving, maar de 
betrokkenheid van omwonenden is juist wel de kracht van een COVM. Secretaris vraagt zich af of 
hier extra aandacht voor nodig is. Voorzitter geeft aan dat dit vermoedelijk komt door de minimale 
overlast van MLT Deelen richting de omgeving maar vindt de betrokkenheid van omwonenden 
relevant voor het mandaat en de dekkingsgraat van de COVM. Lkol. Helmhout geeft aan dat dit 



   
 
ook bij sommige andere COVM’s speelt; hoe krijg je omwonenden aan tafel. Hier kan een actieve 
rol van de gemeenten zijn.  
Voorzitter stelt voor om de vergadering op een andere locatie (dichter bij de omwonenden) te 
houden en dat dit door de gemeenten actief wordt gecommuniceerd richting wijkraden etc. en 
mogelijk ook inzetten van de gemeentelijke mediakanalen. Dit graag samen oppakken.  
 
Mevrouw Gerritsen vraagt of bij het omzetten van de Ke-contour naar een Lden-contour ook een 
nieuw luchthavenbesluit nodig is. Lkol. Helmhout antwoord dat dit niet het geval is. Het betreft 
een rekenkundige omzetting, er wijzigt verder niets in het gebruik. De contour zal nagenoeg 
hetzelfde blijven.  
 
 
Voorstel voor volgend overleg: vrijdag 7 juni 2023 van 10:30 – 12:00 (afhankelijk van actiepunt 
27.2) 
 
 
 
 
 
 

actiepunt  actie  actiehouder  gereed  
27.1  Vragen iz verstoring 

op natuur verzamelen 
en doorzetten 

Provincie 
Mevr. Nikkels  

 

27.2 
 

COVM meer bekend 
stellen bij 
omwonenden, op 
locatie vergaderen, 
wellicht ander tijdstip 
 

 
Gemeenten, in 
samenwerking met 
secretariaat  

 
 

26.3  Status 
vergunningplicht 
overige activiteiten  

Defensie  
Remy Helmhout 

wanneer beschikbaar 
aan secretaris 
verzenden  


